

المُلْكُوكُ

شمس رينطا، ب 51212059، 2016، خطبة الداعي الدولي (الدراسة في الطريقة الخطبة، الأستاذ الدكتور الحاج محمد علي عزيز الماجستير)، أطروحة في برنامج بث الرسائل الإسلام، قسم الاتصالات، كلية الدعوة و الاتصال، جامعة الإسلامية الحكومية سونان أنبيل سورابايا.

مفاتيح الكلمات: الطريقة، الخطبة، الداعي الدولي.

هذه الدراسة تركز على الطريقة خطبة الداعي الدولي محمد علي عزيز.
لمناقشة محور المشكلة، هناك العديد من القضايا التي يجب معالجتها هي: 1) كيف
طريقة الإعداد خطبة الداعي الدولي محمد علي عزيز؟ 2) كيف طريقة الافتتاح خطبة
الداعي الدولي محمد علي عزيز؟ 3) كيف طريقة الإغلاق خطبة الداعي الدولي محمد
علي عزيز؟ 4) كيف طريقة اختيار اللغة خطبة الداعي الدولي محمد علي عزيز؟

للتعرف على هذه القضايا، استخدمت هذه الدراسة المنهج الكيفي مع صفيحة.
الطرق جمع البيانات في هذه الدراسة باستخدام الملاحظة والمقابلات والوثائق.
الطريقة تحليل البيانات باستخدام الأساليب تحليل البيانات نموذج مايلز وهوبمان.

نتائج الدراسة هي: 1) طريقة الإعداد خطبة الداعي الدولي محمد علي عزيز ويكون من اثنين. الأولى، طريقة الإعداد عقلية عن طريق إجراء دورتين من الصلاة العلاج قبل الخطبة لزيادة الثقة. الثاني، الطريقة محتوى إعداد خطبة باستخدام إعداد مخطوطة لتسليم باستخدام إكس تمفور. 2) طريقة الافتتاح خطبة الداعي الدولي محمد علي عزيز يميل إلى معالجة مباشرة في موضوع الخطبة وتعلن اشارة جيدة من الكتب والكلمات من الشخصيات، وكذلك في بعض الأحيان الطلب في لهذا الحدث الذي يحتفل به. 3) طريقة الإغلاق خطبة الداعي الدولي محمد علي عزيز يميل إلى انهاء مع ذرته، وإغلاق بعض الأحيان مع اقتباسات من الكتاب المقدس الدول. 4) كف طريقة اختيار اللغة خطبة الداعي الدولي محمد علي عزيز غالباً ما تستخدم المصطلحات مع اختيار كلمة بسيطة، وهي العربية والإنجليزية والإندونيسية والمحلية لتخصيص جمهور غير متجانس.

تركز هذه الدراسة على الطريقة خطبة الداعي الدولي محمد علي عزيز ، ثم في الدراسات المستقبلية قد فحص الرسالة، استجابة الجماعة، وفعالية في خطبة الداعي الدولي محمد علي عزيز.

ABSTRACT

Samsuriyanto, NIM. B51212059, 2016. Sermon of International Preacher (Study of Sermon technique of Prof. Dr. H. Moh. Ali Aziz, M.Ag). Thesis of Islamic Broadcasting Communication Program, Communication Department, Da'wa and Communication Faculty of the State Islamic University of Sunan Ampel Surabaya.

Keywords: technique, sermon, international preacher.

This study focuses on sermon technique of international preacher of Moh. Ali Aziz. To discuss the focus of the problem, there are several issues to be answered are: 1) How is sermon preparation technique of international preacher of Moh. Ali Aziz? 2) How is sermon opening technique of international preacher of Moh. Ali Aziz? 3) How is sermon closing technique of international preacher of Moh. Ali Aziz? 4) How is sermon language selection technique of international preacher of Moh. Ali Aziz?

To identify these issues, this study uses a qualitative approach with descriptive. Data collection techniques in this study uses observation, interviews and documentation. Data analysis technique uses data analysis techniques model of Miles and Huberman.

Conclusions or results of the study are: 1) Sermon preparation techniques of international preacher of Moh. Ali Aziz consist of two: First, mental preparation technique by performing two rak'ats of therapy prayer before sermon to increase confidence. Second, the content of sermon preparation technique using manuscript preparation with delivery using ekstempore; 2) Sermon opening technique of international preacher of Moh. Ali Aziz are tend to directly mention the topic of khutbah and declare quote from the scriptures and the words of the figures, as well as the occasional linking with the event being commemorated; 3) Sermon closing technique of international preacher of Moh. Ali Aziz are, tend to end with climax, as well as and occasional closed by declare from the scriptures; 4) Sermon language selection technique of international preacher of Moh. Ali Aziz often use the mixture language with a choice of simple words, namely Arabic, English, Indonesian and local languages to customize heterogeneous audiences.

This study focuses on sermon technique of international preacher of Moh. Ali Aziz, then the next research can focus on the message, audience response and sermon effectiveness of international preacher of Moh. Ali Aziz.

ABSTRAK

Samsuriyanto, NIM. B51212059, 2016. Khutbah Da'i Internasional (Kajian tentang Teknik Khutbah Prof. Dr. H. Moh. Ali Aziz, M.Ag). Skripsi Program Studi Komunikasi Penyiaran Islam Jurusan Komunikasi Fakultas Dakwah dan Komunikasi Universitas Islam Negeri Sunan Ampel Surabaya

Kata Kunci: teknik, khutbah, da'i internasional.

Penelitian ini difokuskan pada teknik khutbah da'i internasional Prof. Dr. H. Moh. Ali Aziz, M.Ag. Untuk membahas fokus masalah tersebut, ada beberapa permasalahan yang akan dijawab yaitu: 1) Bagaimana teknik persiapan khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz? 2) Bagaimana teknik pembukaan khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz? 3) Bagaimana teknik penutupan khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz? 4) Bagaimana teknik pemilihan bahasa khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz?

Untuk mengidentifikasi persoalan tersebut, penelitian ini menggunakan pendekatan kualitatif dengan jenis deskriptif. Teknik pengumpulan data dalam penelitian ini menggunakan observasi, wawancara dan dokumentasi. Sedangkan teknik analisis data menggunakan teknik analisis data model Miles dan Huberman.

Kesimpulan atau hasil penelitian yaitu: 1) Teknik persiapan khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz terdiri dari dua. Pertama, teknik persiapan mental dengan melakukan terapi shalat dua rakaat sebelum khutbah untuk meningkatkan rasa percaya diri. Kedua, teknik persiapan isi khutbah menggunakan persiapan manuskrip dengan penyampaian menggunakan ekstempore; 2) Teknik pembukaan khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz cenderung langsung menyebutkan topik khutbah dan menyatakan kutipan baik dari kitab suci maupun perkataan tokoh, serta sesekali menghubungkan dengan peristiwa yang sedang diperingati; 3) Teknik penutupan khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz cenderung mengakhiri dengan klimaks, serta sesekali menutup dengan menyatakan kutipan dari kitab suci; serta 4) Teknik pemilihan bahasa khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz seringkali menggunakan bahasa campuran dengan pilihan kata sederhana, yaitu bahasa Arab, bahasa Inggris, bahasa Indonesia dan bahasa setempat untuk menyesuaikan audiens yang heterogen.

Penelitian ini memfokuskan pada teknik khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz, maka pada penelitian selanjutnya dapat meneliti tentang pesan, respon mad'u serta efektivitas khutbah da'i internasional Moh. Ali Aziz.